
Šumava a současná ideologie z pohledu znalce Ing. V. Krečmera, CSc.

Vážený pane kolego Nyklesi, 
(pozn. red.: poskytuje souhrnné informace o dění na Šumavě uváděné v mediích)

velice oceňuji Vaši práci a obdivuji vytrvalost v ní. Je to však povětšinou čtení jako o Aleppu           
v Sýrii, radost a nadšení jedněch mezi troskami druhých, kde není místo zabývat se základními 
problémy. Hráči v pozadí to nepřipouštějí.. 

Je to všechno jakýmsi způsobem podivné: 
vysokoškolští specialisté dílčích vědních oborů píší stanoviska o lesích, s nimiž by neprošel žák 
dávné hájenské školy a sklízejí obdiv nejvyšších státních úředníků, zabývajících se podle cedule 
na budově životním prostředím. Není už to dost pitoreskní? 

Předpokládám, že jste četl úvodník Lesnické práce 11/2016 od prof. Simanova. Z toho jednoznačně 
vyplývá, že budeme-li nadále lesnictví mít jen za fabriku na dřevo a komodity z něj, pak se nezmění
DPH okolo nevalného 1 % a nezájem politiků i veřejnosti. To, co by politiky mělo zajímat, neboť 
jde o "well being" (pozn. red.: pocit životní pohody a spokojenosti) jejich voličů a mohlo by i 
veřejnost interesovat - environmentální a sociální vliv stavu lesů v krajině kulturní a obytné na 
jejich životní prostředí, (majetky, zdraví, životy) jsme bez odporu předali a nyní sklízíme důsledky. 
Než to začnou sklízet obyvatele postižených území, mohou to být další generace - příroda postupuje
zvolna. Bude pozdě hledat zodpovědné.  

Analyzují-li se příčiny nadšení zelených. pro "divočinu" v kulturní a obytné krajině, je to 
v podstatě ideologie, které je člověk lhostejný a neznalost jiných než biologických přírodních 
zákonů.  

Zdraví Vladimír Krečmer


